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VYBRANÉ SLOVÁ PO L 
 

 

LYKO, LYSÝ, LYSINA, LÝTKO, LYŽICA, LYŽE, 

BLÝSKAŤ SA, BLÝSKAVÝ, BLYŠŤAŤ SA, 

MLYN, MLYNICA, 

PLYN, PLYNNÝ, PLYNOVÝ, PLYNÁREŇ, PLYNÚŤ, 

PLYŠ, PLYŠOVÝ, 

VPLYV, VPLYVNÝ, VPLÝVAŤ, OVPLYVNIŤ, 

PLYTKÝ, PLYTČINA, 

SLÝCHAŤ, VZLYKAŤ, ZLYHAŤ 

 

 

Vnútri domácich slov píšeme po mäkkých spoluhláskach (ď, ť, ň, ľ, ž, š, č, dž, c, dz, j) mäkké I, po tvrdých 

spoluhláskach (d, t, n, l, h, ch, k, g) tvrdé Y. Spoluhláska L sa dnes v skupine LI čoraz zriedkavejšie vyslovuje 

mäkko, takže v tomto prípade sa na výslovnosť spoliehať nemôžeme. Aj preto v niektorých príručkách 

nájdeme aj tzv. vybrané slová po písmene L. V ostatných prípadoch by sa po spoluhláske L malo v domácich 

slovách písať mäkké I. 

 

Pri písaní slov cudzieho pôvodu uvedené pravidlá často neplatia, a preto si ich pravopis treba zapamätať. 

Mäkké I po spoluhláske L píšeme napríklad v slovách: 

LIBERÁL, KLÍMA, LIKÉR, LITER, LIMIT, OLIVA, LIGA, BIBLIA, LIBRETO, LÍNIA, LINAJKA, 

LILIPUTÁN, SATELIT, TALIZMAN, POLIKLINIKA, POLITIK, OLIGARCHA, KÓLIA, KULI, ALICA, 

KILIMANDŽÁRO, LÍBYA… 
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